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	 A	fenti	címből	bárki	azt	gondolhatja,	hogy	egy	tavaly	
augusztusi	cikkünket	olvassa	újra,	de	ez	messze	nem	így	van.	
2022.	április	elsején	kezdte	meg	rendelését	dr.	Miklós	Viktória	
csecsemő-	 és	 gyermekgyógyász	 szakorvos	 a	Gagarin	utca	 3.	
szám	alatt,	újonnan	kialakított	 rendelőben.	A	doktornő	a	2.	
számú	házi	gyermekorvosi	körzet	kis	pácienseit	látja	el	a	jö-
vőben.	

- Nem akartunk elkülönülni a másik két körzettől, de így van le-
hetőség arra, hogy mind a három körzet külön helyiségben dol-
gozhasson. Abból, hogy kialakítottuk ezt az ingatlant rendelőnek, 
talán látszik, hogy hosszú távra tervezünk, és úgy gondolom, hogy 
ez egy ideális hely lesz hosszú távon a betegek ellátására - mondta 
el érdeklődésünkre dr. Miklós Viktória, majd hozzátette: szeret-
nék bővíteni a diagnosztikus lehetőségeket a rendelőben, hogy 
hamar meglegyen a vizsgálati eredmény. Ez könnyíti a szakmai 
döntést a későbbi terápiát illetően, valamint komfortosabbá teszi 
a betegellátást. A hosszú távú tervek között pedig szerepel a pre-
venciós rendelés kialakítása is, ami a csecsemőkorú gyermekek 
gyógytornász általi szűrését fogja jelenteni.
A szülők mind a doktornő személyét, mind pedig az új rendelőt 
pozitívan fogadták. És nem is történhetett ez másként, hiszen a 
2. számú körzet ellátása hosszú éveken keresztül helyettesítéssel 
volt megoldva. A doktornő érkezése azonban megoldotta ezt a 

régóta fennálló problémát, mivel határozatlan idejű szerződéssel 
látja el feladatait napi 4 órában.
A gyermekgyógyászatot érintő további változás volt az elmúlt 
időszakban, hogy az 1. (Dr. Tóth Anita körzete) és a 3. (Dr. Ba-
racsi Mária körzete) számú körzet április 1. napjától a Kossuth u 
1. szám alatt kialakított új épületszárnyban működik a rendelőin-
tézetben.

A gyermekgyógyászati körzetetekkel kapcsolatos információkat 
az alábbi táblázatban foglaltuk össze:

P.N.

Új gyermekgyógyász szakorvos érkezett Püspökladányba
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Városháza
 Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
2022. április 28-án tartotta soros ülését. A gyermekek védelméről 
és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § 
(6) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a képvise-
lő-testület a 2021. évi gyermekjóléti- és gyermekvédelmi felada-
tainak ellátásáról szóló beszámolót elfogadta. A beszámoló tartal-
mas és részletes volt, a szakmai munkát a döntéshozók elismerték.
A Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ, Család- és Gyer-
mekjóléti Szolgálat és Központ 2021. évi munkájáról szóló beszá-
molót is elfogadta a képviselő-testület, azzal, hogy észrevételként 
elhangzott az ellátotti létszámok növelésére irányuló munka fo-
kozása.
Képviselői kezdeményezésre az autóbusz állomás Rákóczi utcai 
helyén elhelyezett üveggyűjtő-konténer áthelyezéséről született 
döntés. Az indok az volt, hogy a gyűjtőkonténer környéke nem 
megfigyelt, így a lakosság szemételhelyezésre is használja. A piac-
tér területén kamerával megfigyelt helyre helyeződik át a konténer.
A városi köztemető 2021. évi üzemeltetéséről készült beszámolót 
elfogadta a tulajdonos önkormányzat. A köztemető 2021. évi vesz-
tesége 9.607 eFt volt. 2022-re főbb célkitűzésük:
- az urnakert bővítése, valamint urna fülke építése
- 6-os parcella kialakítása, megnyitása

- vízhálózat bővítése és kiépítése a megnyitásra váró parcellákhoz
- irodaépület felújítása, ajtó, ablak cseréje
- a hiányzó kerítésszakaszok pótlása.
A Püspökladányi Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. 2021. évi 
mérlegbeszámolóját elfogadták a képviselők, mínusz 13 millió Ft 
adózott eredménnyel.
A kft. nehéz gazdasági helyezte miatt a tulajdonos önkormányzat a 
későbbiekben is rendszeresen figyelemmel kíséri a kft. gazdálko-
dását, működését.
Behajthatatlan térítési díj hátralék törléséről hozott döntést a testü-
let, mely 247.527 Ft összegben a Püspökladányi Gazdasági Ellátó 
Szervezetet, illetve 267.647 Ft összegben az Püspökladányi Egye-
sített Óvodai Intézményt érintette.
Ezekről a követelésekről a behajthatatlanság miatt az önkormány-
zat lemondott a vonatkozó jogszabályi rendelkezések miatt.
Mivel a Püspökladányi Gazdasági Ellátó Szervezet vonatkozásá-
ban a korábbi önkormányzati döntések végrehajtásra kerültek – in-
tézmények gazdálkodási jogkörei, konyhák üzemeltetése – így a 
tiszta profilt nyert intézmény vezetői álláshelyére a pályázati kiírás 
megtörtént. A magasabb vezetői álláshely betöltésére irányuló pá-
lyázat benyújtási határideje 2022. június 10.

Keserű László
jegyző

Bodó Sándor országgyűlési képviselő átvette megbízólevelét
	 Bodó	Sándor	országgyűlési	képviselő	átvette	megbí-
zólevelét	a	Hajdúszoboszlói	Polgármesteri	Hivatalban.
Bodó Sándor országgyűlési képviselő újabb négy évre nyerte el 
választói bizalmát. Április 26-án átvette megbízólevelét a Hajdú-
szoboszlói Polgármesteri Hivatalban. 
Korpos Szabolcs, a Helyi Választási Iroda és a Hajdú-Bihar me-
gye 05. számú Országgyűlési Egyéni Választókerületi Választási 
Iroda vezetője felkérte a választási bizottság elnökét, dr. Pál Mik-

lóst, hogy adja át a megbízólevelet a megválasztott országgyűlési 
képviselőnek. 
Bodó Sándor ünnepélyesen átvette a megbízólevelet, majd köszö-
netet mondott mindazoknak, akik a kampány ideje alatt támogat-
ták.
Az eseményt követően, Bodó Sándor többek között arról beszélt, 
hogyan értékeli a választás eredményeit, illetve milyen feladatok 
várnak rá az elkövetkezendő időszakban.
- Jövő héten hétfőn, a parlamenti képviselőséggel kapcsolatos es-
kütétel lesz az utolsó ünnepi feladat. Azt követően pedig, bele kell 
vágnunk a munkába. (…) Pont az elmúlt napokban volt Püspök-
ladányban egy egyeztetés, arról kellett szót váltanunk, hogy me-
lyek azok az elmaradt feladatok, amelyek még áthúzódóak a város 
fejlesztése kapcsán... melyek azok, amik most fogalmazódnak meg 
és itt kell nagyobb figyelmet fordítanunk arra, hogy célba érje-
nek. Nyilván, a választókerület szintjén is volt már egy egyeztetés. 
Természetesen, ilyenkor az első szó mindig a köszöneté, hiszen 
amikor 15 település valamennyi választókerületében sikerül győz-
ni, meg kell köszönni a munkát és a segítséget. Az is látszik, hogy 
a települések közötti együttműködések, akár a Tisza mentén, akár 

KÉPVISELŐI FOGADÓÓRÁK: 
Tóth	Lajos	polgármester	- minden szerdán 13-16 óra között, a 
Polgármesteri Hivatalban
Vadász	Ferenc	alpolgármester	 - minden szerdán 9-12 óra kö-
zött, a Polgármesteri Hivatal alpolgármesteri irodájában
Borsos	László	alpolgármester - minden szerdán 15 órától, a Pol-
gármesteri Hivatal alpolgármesteri irodájában
Ferenczik	György önkormányzati képviselő elérhetősége: feren-
czik.gyorgy@puspokladany.hu
Győrfi	Lajos önkormányzati képviselő – június 23-án 16-17 órá-
ig, a Karacs Ferenc Múzeumban
Ráczné	 Fekete	 Ilona önkormányzati képviselő elérhetősége: 
raczne.feketeilona@puspokladany.hu
Balázs	Sándor	önkormányzati képviselő elérhetőségei - E-mail 
cím: b.sandor1965@freemail.hu; Tel. szám: 06-20/319-3091

Matkóné	Dr.	Antos	Bernadett	önkormányzati képviselő elérhe-
tősége: matkone.antosbernadett@puspokladany.hu
Ráczné	Hegedűs	Ilona	önkormányzati képviselő - minden hónap 
utolsó keddjén 16 órától, az újtelepi Idősek Otthonában
Kiss	Zsigmond	önkormányzati képviselő - minden hónap utol-
só hétfőjén 16-17 óráig, a Polgármesteri Hivatalban; Telefonos 
egyeztetés: 06-20/934-3849 
Horváth	Ádám	önkormányzati képviselő – június 17-én 16-17 
óráig, a Petritelepi Általános Iskola 1. számú tantermében; E-mail 
cím: horvath.adam@puspokladany.hu; Tel. szám: 06-70/947-
0597
Varga	Zoltán	önkormányzati képviselő - minden hónap első csü-
törtökén 16-órától, a Petritelepi Általános Iskolában
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Tavasszal sem tétlenkednek a városüzemeltető kft. dolgozói
	 A	tavasz	beköszöntével	nemcsak	az	otthoni	kertekben	
vannak	kötelezően	ellátandó	feladatok,	hanem	a	városban	is.	
A	Püspökladányi	Városüzemeltető	és	Gyógyfürdő	Kft.	is	meg-
kezdte	 a	 város	 területén	a	 tavaszi	munkálatokat,	mondta	 el	
szerkesztőségünknek	Elek	István	Gábor,	a	kft.	ügyvezető	igaz-
gatója.	
- Megkezdtük a tavaszi munkálatokat a városban. Ez első körben 
a rózsaágyások nyitásából, a virágágyások gyomlálásából, az út-
padkák tisztításából, egyszóval a környezetünk rendezéséből állt. 
Ezek után tervezhető ütemben elkezdődtek a fűnyírási munkálatok 
is.
Az ügyvezető a jövőben elvégzendő feladatokról is beszélt. El-
mondta, hamarosan nagyobb volumenű munkálatok kezdődnek 
meg, a város utcáit kátyumentesítik. Ezek felmérése már megtör-
tént, amint az időjárás engedi, el is kezdődhetnek a munkálatok.

AKM

Toborzó Emlékfutás 2022 
	 A	Magyar	Honvédség,	az	Adrianus	Alapítvány,	a	Fal-
vak	Kultúrájáért	és	a	Katonaolimpikonok	Baráti	Kör	az	egész	
országon	átívelő	 toborzó	 emlékfutást	 szervezett	május	 6-20.	
között,	hogy	népszerűsítsék	a	katonai	hivatást,	a	sportot	és	az	
egészséges	életmódot.

Az országfutás május 15-én reggel ért el püspökladányi állomásá-
ra, a sportolni vágyó, és a katonai szolgálat iránt érdeklődő fiata-
lokat a Hősök terén várta a Magyar Honvédség felállított standja, 
valamint a kapcsolódó programok.
A programsorozat célja a sport- és az egészséges életmód nép-

szerűsítése mellett a katonai hivatás, az önként vállalható katonai 
szolgálat bemutatása, valamint megemlékezni a magyar nemzet 
számára fontos történelmi eseményekről, mindazon katonahősök-
ről, akik életüket áldozták a hazáért. A kéthetes programsorozat 
ideje alatt a hivatásos, szerződéses és önkéntes tartalékos katonák 
több mint 1800 kilométeres utat tettek meg, mialatt 219 települést 
érintettek, végül május 20-án értek célba Budapesten.
Az eseményen – Püspökladány Város Önkormányzatának nevé-
ben – Tóth Lajos polgármester osztotta meg gondolatait a jelenlé-
vőkkel, majd Vadász Ferenc alpolgármesterrel közösen felkötötte 
az emlékszalagot a váltófutás stafétabotjára.
Vanyur Tibor ezredes, a Magyar Honvédség Parancsnoksága 
Személyzeti Csoportfőnökség, Katonai Igazgatási és Toborzó Fő-
nökség vezetője emléklapot adott át Tóth Lajos polgármesternek, 
ezután – rövid bemelegítést követően – a Hősök teréről elrajtolt az 
emlékfutás városi tiszteletköre.
A továbbiakban koszorúzási ünnepségre került sor az I. világhá-
borús emlékműnél. Elsőként Farkas Gábor százados, a Debreceni 
3. Hadkiegészítő és Toborzó Iroda munkatársának ünnepi beszé-
dét hallgathatták meg az egybegyűltek, ezután a résztvevők elhe-
lyezték az emlékezés koszorúit.
Az ünnepségen Eszenyi Imre Örökség-díjas népdalénekes előadá-
sában hallhatott katonadalokat a közönség. Az esemény a Báthory 
Kick & Thai Box Gym bemutatójával zárult.

P.N.

itt, Hajdúszoboszlón, akár Püspökladány vonatkozásában, előre 
visznek bennünket. Eddig is volt közös elképzelés, közös munka, 
több település együtt gondolkodása, de talán most még nagyobb 
lehetőség lesz erre.
A nemzet érdekeit is abszolút képviselnünk kell a parlamentben, 
hiszen nem könnyű politikai helyzetben van most Európa, sőt azt 
gondolom, a világ. Volt egy nagyon erős Covid-járvány, aminek 
azért még nem látjuk pontosan a végét. Természetesen most, ami-
kor már vannak védőoltások, van erre eljárásrend, sok minden 
könnyebb, de azért ez is óriási kihívás elé állította a gazdaságot. 
Ez a háború pedig, ami a szomszéd országban dúl, egy nagyon 
erős bizonytalanságot kelt mindenkiben, mikor lesz vége, ho-
gyan tovább... Ennek vannak, lesznek olyan hatásai, amiket mi 
is látunk, hiszen Püspökladányban is találkoztunk menekültekkel. 
Itt, Hajdúszoboszlón jelentős létszámú embernek kellett segíteni. 

Emellett, a gazdasági lehetőségeket is mérlegelni kell ennek függ-
vényében. Akár az energiával kapcsolatos felhasználás, új utak, 
lehetőségek felkutatása. Előbb-utóbb az EU-s forrásokhoz is hoz-
zá kell férnünk, hiszen az egész Európai Unió rendje borul fel, ha 
egy-egy tagállammal szemben ilyen politikai szándékok mentén 
megfogalmazott elmarasztalásoknak vagyunk szemtanúi. De ezek 
mind-mind a következő heteknek, hónapoknak lesznek a felada-
tai. Az ünneplésre nem volt sok idő, nem is kell ünnepelni, hiszen 
ez egy munka, feladat. A megtiszteltetés óriási! Innentől fogva a 
partnerekkel, az együttműködő szervezetekkel, önkormányzatok-
kal, intézményekkel, gazdasági szereplőkkel a munkát folytatjuk, 
hiszen ez volt a vállalásunk – zárta gondolatait Bodó Sándor.

R.E.
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„Két keréken a rendőrséggel” 
– közlekedésbiztonsági rendezvényt szervezett a rendőrkapitányság

	 Április	22-én	rendezte	meg	a	Püspökladányi	Rendőr-
kapitányság	a	„Két	keréken	a	rendőrséggel”	elnevezésű	prog-
ramot	a	Dorogi	Márton	Művelődési	Központ	mögötti	terüle-
ten.	

- A rendezvény célja a közlekedésbiztonság hatékonyságának 
növelése - hangsúlyozta Ferenczik Ferenc rendőr alezredes, a 
Püspökladányi Rendőrkapitányság munkatársa, majd hozzátet-
te: a tavasz beköszöntével egyre többen ülnek kétkerekű közle-
kedési eszközre, így nagyon fontos, hogy az első használat előtt 

ellenőrizzék le a kerékpárokat, motorkerékpárokat, valamint a 
KRESZ-szabályok ismeretének felfrissítése is elengedhetetlen.
A rendőr alezredes továbbá azt is elmondta: a rendőrség számá-
ra az is nagyon fontos szempont, hogy a biztonságos közlekedés 
alapjai már egészen kicsi korban berögződjenek. Nagy örömmel 
konstatálta, hogy nemcsak iskolás diákok, hanem óvodások is 
kilátogattak a rendezvényre, ahol többek között próbára tehették 
kerékpáros ügyességüket, közelről szemügyre vehették a rendőr-
autót, illetve motort, kipróbálhatták az ujjlenyomat-vételi eszközt, 
tesztlapot tölthettek ki, valamint a tűzoltóautót is megtekinthették. 
A számos program mellett, nagy érdeklődés övezte a motoros be-
mutatót, valamint Kotra Autósiskola jóvoltából lehetőség nyílt az 
érdeklődők számára kipróbálni a motorszimulátort is, ahol meg-
tapasztalhatták, milyen balesetveszélyes szituációk adódhatnak 
közvetve, vagy közvetlenül, ha közúton közlekedünk. 
Mindent összevetve tehát a közlekedés - akár gyalogosan, akár 
2, 4 vagy több keréken - helyváltoztatással jár, ami már önmagá-
ban is veszélyforrás. Ezért nagyon fontos, amikor útnak indulunk, 
mindig figyeljünk önmagunkra és embertársainkra egyaránt, vala-
mint tartsuk be a közlekedési szabályokat! 

AKM

Költészet napja a városi könyvtárban
	 2022.	április	11-én	került	sor	a	Kecskés	Gyula	Váro-
si	Könyvtárban	a	költészet	napi	X.	Versmaratonra.	Valóban	
maratoni	 versmondásra	készültünk,	hiszen	délelőtt	 9	 óra	 és	
este	21	óra	között	vártuk	és	fogadtuk	az	érdeklődőket,	a	köl-
tészet	szerelmeseit.	Sikeres	napot	tudhattunk	magunk	mögött,	
hiszen	a	12	órás	rendezvényünk	alatt	–	több	idősávban	–	ösz-
szesen	226	főt	köszöntöttünk	és	fogadtunk	csak	a	benti	prog-
ramunkon.
Idén 10. alkalommal került sor könyvtárunkban a Versmaratonra. 
A jubileum alkalmából megtartottuk hagyományos rendezvénye-
lemeinket, ugyanakkor számos újdonsággal is bővítettük progra-
munkat.
A magyar költészet napját Magyarországon 1964. óta április 11-
én, József Attila születésnapján ünnepeljük. Az idei év azonban 
több szempontból is különleges, hiszen nemcsak József Attila 
születésére, hanem egyrészt Nemes Nagy Ágnes Kossuth-díjas 
magyar költő, műfordító, esszéíró születésének 100. évfordulójá-
ra is emlékezünk, másrészt útjára indult a Petőfi-emlékév, hiszen 
január 1-jén fogjuk ünnepelni Petőfi Sándor születésének 200. év-
fordulóját.
Nevük mindenki előtt ismert, szellemi örökségük a magyar iroda-
lom többi poétájának költészetével együtt maradandó kulturális 
értéket képvisel, amit nekünk, könyvtáraknak is őriznünk kell és 
tovább kell adnunk az újabb és újabb generációknak.
Az egész napos rendezvényünkön versek felolvasásával, sza-
valással, író-olvasó találkozókkal, és egyéb programelemekkel 
tisztelegtünk a magyar líra előtt. Ezen a napon klasszikus és kor-
társ költők versei egyaránt szerepeltek, s az óvodások, a diákok, 
szerzők és a rendezvény iránt érdeklődők tolmácsolták a költe-
ményeket. Célunk e napon a közös verselés, a poézis nyújtotta 
élmények, esszenciák közösségi megélése volt. 
A magyar költészet napján igyekszünk minden korosztály, így 
a gyermekek körében is népszerűsíteni és közvetíteni kulturális 
örökségünket; a magyar kultúra, a költészet, az irodalom értékeit. 

E napon 9- és 15 óra között nagy érdeklődés mellett, több idősáv-
ban 14 osztályt/csoportot (7 általános iskolai osztályt, 5 közép-
iskolai osztályt és 2 óvodai csoportot), azaz 172 gyermeket, diá-
kot fogadtunk a felnőttkönyvtár olvasótermében, akikkel együtt 
kalandoztunk a magyar literatúra világában. A programot reggel 
Bódiss Miklós zenetanár verses-zenés összeállításával nyitottuk 
meg. 
Számtalan versélménnyel lettek gazdagabbak a nap folyamán a 
gyermekek, a fiatalok, az olvasók és mi magunk is, s öröm volt 
számunkra, hogy egy-egy idősávban különböző korú csoportok, 
vagy más-más iskolából érkező tanulók is kicserélhették egymás 
között hozott és felolvasott, vagy elszavalt verseiket. Köszönjük 
a püspökladányi nevelési-oktatási intézményeknek, valamint a 
napközben betérő felnőtteknek, olvasóinknak, hogy csatlakoztak 
hozzánk a maratoni közös verselésben! A csoportoknak, osztá-
lyoknak egy-egy emléklappal köszöntük meg az aktív részvételt.
Idén újdonságként jelentkezett a Kecskés Gyula Városi Könyvtár 
költészet napi szabadtéri programja, hiszen egy különleges kültéri 
eseményre is készültünk. A kora reggeli órákban utcákat avattunk 
a kollégáimmal, ugyanis a költészet napja alkalmából megnyitot-
tuk az Idézet sétányt és a Vers sort a szabadtéri színpad és Rákóczi 
utca közötti sétaúton. E különleges és két átmeneti utcanévtáblát 
is kapó sétautat ezen a napon elárasztottuk az évfordulós Petőfi 
Sándor és Nemes Nagy Ágnes verseivel, ahol szabadon kalandoz-



Püspökladányi Hírek - 2022. május 25. 5.

hattak, verset olvasgathattak a költészet kedvelői, a járókelők - a 
kifüggesztett versek és idézetek segítségével. 
A költészet szerelmeseit Verses-Könyv-Randevúra is hívta a 
könyvtár, ahol a magyar költészet padjain kihelyezett verseskö-
teteket találhattak a járókelők, amiket magukkal vihettek, s így 
nem csak gondolatban kísérték el a versek az érdeklődőket. A sé-
tányon vers- és rímfaragó műhely, valamint szókereső rejtvény is 
gazdagította a programot. Interaktív szabadtéri rendezvényünkön 
– nagy örömünkre – szintén sok érdeklődőt köszönthettünk.
Az esti rendezvényünkön már elsősorban a felnőtteké volt a fő-
szerep.
E programelemre – mely a Lírai tükörképeim címet viselte – né-
hány helyi illetőségű szerzőt hívtunk meg a teljesség igénye nél-
kül, akik a kortárs irodalmat képviselték. Orbán Sándor, Csendes 
Júlia, Rácz Endre és Tányér József saját, általuk választott verse-
iken keresztül meséltek költészetükről és annak mérföldköveiről. 
Ők maguk irányították rá a figyelmünket – számukra meghatá-

rozó verseiken keresztül – lírájuk súlypontjaira, esszenciájára, és 
vontak be bennünket rejtett, belső lírai világukba. A szerzőket a 
Kecskés Gyula Városi Könyvtárhoz ezer szállal kötődő püspök-
ladányi Irodalmi Kávéház megjelent tagjai követték, akik a „Pe-
tőfi 200” évfordulóhoz kapcsolódóan elsősorban Petőfi Sándor 
költeményeivel örvendeztettek meg bennünket. Köszönjük az est 
valamennyi résztvevőjének, hogy elhozták, felolvasták, elszaval-
ták verseiket, s így mindannyian osztozhattunk a közös verselés 
élményében!
Köszönöm a kollégáimnak, a könyvtár munkatársainak, hogy 
mind az előkészületek során, mind a nap programjainak megvaló-
sításában is közreműködtek, miközben a könyvtár olvasóinak el-
látása, kiszolgálása is párhuzamosan és zökkenőmentesen zajlott! 

Megyaszai Szilvia 
tagintézmény-vezető

Versmaraton, népi hagyományok tárháza a 
Püspökladányi Petőfi Sándor Általános Iskolában

	 A	Püspökladányi	Petőfi	Sándor	Általános	Iskolában	
nem	csak	a	költészet	napját	ünnepelték	meg,	hanem	népi	ha-
gyományaink	tárházát	vonultatták	fel	két	napos	programso-
rozat	keretében.

Április 11-én, a költészet napján, illetve április 12-én különle-
ges programokon vehettek részt a Püspökladányi Petőfi Sándor 
Általános Iskola alsó tagozatos tanulói. A Kistérségi Egyesület 
A Kulturált Szabadidő Eltöltéséért, röviden KEKSZ Egyesület 
„Ritmusok, rímek, sorok-maratoni futam” elnevezésű pályázatá-
nak keretein belül valósulhatott meg a két napos programsoro-
zat – tudtuk meg Zsurka Gáborné Szabó Ildikótól, az egyesület 

elnökétől. 
Kissné Jánosi Judit, az általános iskola alsó tagozatának Diákön-
kormányzatot segítő pedagógusa elmondta, hogy a költészet napja 
alkalmából, az idei évben Csukás István költő munkásságát eleve-
nítik fel a gyerekek. 
A Versmaratont követően, sok-sok érdekesség várta a gyereke-
ket: kézműves mesterségek bemutatója, régiségek mini-múzeumi 
kiállítása és kézműves foglalkozás. A délután folyamán megte-
kinthették a népies jellegű hangszereket, illetve ki is próbálhatták 
őket. Ha már zene, a diákok élőben is meghallgathatták a Kolom-
pos együttest... sőt, részt is vehettek a játékban. 
Április 12-én folytatódott a jó kedv, hiszen ez a nap sem telt unal-
masan a tanulók számára: megismerkedtek a citerával, valamint 
ismét hódolhattak a kézműves foglalkozás örömeinek. A gyönyö-
rű, napsütéses időben íjászbemutatót tekinthettek meg, majd ki is 
próbálhatták az eszközöket.
Az íjászat mellett, az udvaron népi játékokkal ismerkedtek a gye-
rekek. De ezzel még mindig nem ért véget a meglepetések sora, 
hiszen néptáncbemutató és táncház várta őket.
A két napos programsorozaton népi hagyományainkat felvonulta-
tó ismeretekkel gazdagodtak a diákok, s mindezek mellett, méltó-
képpen ünnepelték meg a költészet napját.

R.E.

„Tervezz előre – gondolj a jövőre!”
Digitális Témahét az Erőssben a környezettudatosság jegyében

	 Az	Erőss	Lajos	Református	Általános	Iskola	közös-
sége	ebben	a	tanévben	7.	alkalommal	csatlakozott	a	Digitális	
Témahét	felhívásához.	Hagyománya	van	már	ennek	a	kezde-
ményezésnek,	nemcsak	országszerte,	hanem	iskolánkban	is.	A	
2021/2022-es	tanév	elején	a	munkatervben	rögzítettük,	hogy	
2022.	április	4.	és	8.	között	ismét	digitális	eszközökkel	támo-
gatott	projekthét	veszi	kezdetét.	A	Digitális	Témahét	célja:	a	
pedagógiai	projektek	 iskolai	környezetben	való	 elterjesztése	
és	 alkotó,	 kreatív	 digitális	 eszközhasználatra	 épülő	 tanulási	
folyamatok	ösztönzése.	
Évek óta készültünk arra, hogy a környezettudatosság, az újra-
hasznosítás legyen a témahét középpontjában. A pedagógusok 

és a gyerekek is arra törekedtek, hogy a körülöttünk (otthon és 
az iskolában) lévő hulladékokat hasznosítsuk újra. Örömmel ta-
pasztaltuk, hogy a feladatok megvalósítása közben újabb ötletek, 
kreatív megoldások születtek, és a közös munka eredményeként 
formálódtak a „projekttermékek”. Iskolai szintű projektet valósí-
tottunk meg, minden évfolyam tanulója, 1-8. osztályban részt vett 
legalább 5 órányi időtartamban. 
A Digitális Témahét előkészületei már hónapokkal korábban el-
kezdődtek. Ahhoz, hogy jól átgondolt legyen a projekt, alapos 
tervezésre volt szükségünk, amihez online felületet használtunk. 
A digitális gondolattérkép szálait közösen fontuk, a táblázatokat 
is megosztva szerkesztettük. Nagyon szeretjük a Teams felületét, 
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mert ebben könnyen és átláthatóan tudunk dolgozni. A Digitális 
Témahéthez közeledve már minden osztályban kialakult, hogy 
milyen módon fogja feldolgozni az újrahasznosítás témakörét. 
Azonban ahhoz, hogy felmérjük a gyerekek ismereteit a prob-
lémát illetően, készíttettünk velük egy szófelhőt, illetve minden 
osztályban a projektnapon megtekintettünk egy kisfilmet, melyet 
közösen megbeszéltünk. Hasznos tippeket és tanácsokat vihettek 
magukkal a gyerekek. 
Minden osztálynak volt egy olyan projektnapja, ahol manuális te-
vékenységet folytatott. Ezen a napon újrahasznosítható anyagok-
ból készítettek különféle tárgyakat, játékokat, mindenki a saját 
korosztályának megfelelőt. Több osztályban tantárgy specifiku-
san készítettek alkotásokat, pl. az egri vár makettjét almaleves és 
sajtos dobozokból. Készültek társasjátékok kupakokból, karton-
dobozokból, pl. malomjáték, dominó és memóriajáték. 2500 mű-
anyag kupakból elkészítettük az iskola logóját, a főnixmadarat, 
melynek megtervezése többféle digitális eszközt igényelt, több 
osztály összefogásával és együttműködésével valósult meg.
A projektnapot minden osztály megörökítette valamilyen formá-
ban. Készültek fotók, videók és animációs kisfilmek is. A felsős 
tanulók készítettek Forms kérdőíveket, melyeken fel lehetett mér-
ni a diákok hozzáállását a hulladékhelyzethez. Az infografikai 
munkákat további bemutatókba rendszerezték. Próbáltunk min-

denkinek testre szabott feladatot adni, és igazán élményszerűvé 
tenni a közös munkát.
Ezen a héten kiemelt témánk a digitális gyermekvédelem, a biz-
tonságos internethasználat is. Vendégünk volt dr. Baracsi Katalin 
internetjogász, aki 5-8. évfolyamon és a szülőknek is tartott inter-
netbiztonsággal kapcsolatos foglalkozásokat. Hamar megtalálta a 
hangot a gyerekekkel, a korosztálynak megfelelő témákkal köze-
lített hozzájuk. A beszélgetések fő üzenete pedig a biztonságra tö-
rekvés, a lehetséges veszélyek kiszűrése, a figyelemfelhívás volt.
A projektzáró nap egyben pályaorientációs nap is volt, a gyerekek 
a város különböző helyszíneire látogattak el, a vasútállomáson a 
forgalomirányító központba, illetve a Grapoila üzembe. Pályaori-
entációs beszélgetésre hívtuk az iskolába a 7-8. évfolyamosokhoz 
Püspökladány város polgármesterét, Tóth Lajost, és az iskolánkba 
járó gyerekek szüleit, akik saját szakmájukat, hivatásukat mutat-
ták be. A vendégek őszintén beszéltek a pályaválasztást befolyá-
soló tényezőkről, a különböző szakmákkal kapcsolatos tapaszta-
lataikat szívesen osztották meg az érdeklődő, pályaválasztás előtt 
álló fiatalokkal.
A Digitális Témahét zárónapján egy interaktív kiállítással készül-
tünk a tornateremben, ahol minden osztály megmutathatta alkotá-
sát. A roboteszközök új pályákat, útvonalakat, „mini várost” kap-
tak, amelyben a gyerekek irányították őket. A drónok röptetésében 
a robotika szakkörös diákok segítettek a kisebbeknek. Megcsodál-
hatták, kipróbálhatták a különböző tantárgyi környezetben megje-
lenő, újrahasznosított szemléltető eszközöket: az egri várat, Noé 
bárkáját, az emberi testet, történelmi térképeket, az erdő világát 
stb. Kicsik és nagyok együtt játszottak az osztályok által készített 
remek társasjátékkal.
Az idei témahét az együttműködésről, az alkotó munka öröméről 
szólt, környezettudatosan, digitálisan és manuálisan, Erőss-mód-
ra. Köszönjük a pedagógusok, tanulók aktív részvételét, a szülők 
támogatását.

Biróné Szabó Brigitta mb. intézményvezető
      és Mosolygó Márta informatikatanár

Családi Sport- és Futónap Püspökladányban
	 Családi	 Sport-	 és	 Futónapot	 szerveztek	 a	 Dorogi	
Márton	Művelődési	Központ	munkatársai	április	16-án.	
A rendezvénnyel kapcsolatban Galiné Mile Andrea, a Püspökladá-
nyi Tájékoztató és Közművelődési Központ, Könyvtár, Múzeum 
intézményvezetője nyilatkozott lapunknak, aki elmondta, sajnos 
az időjárás nem volt kegyes a rendezvényhez, szakadt az eső, en-
nek ellenére bizalommal néztek a nap programjai elé. A sportolási 
lehetőségek mellett, számos kísérőprogram közül választhattak 
kicsik és nagyok a helyszínen. A rendezvény ideje alatt ugrálóvár, 

mászófal, trambulin, arcfestés várta az érdeklődőket. A futás sze-
relmeseit nem riasztotta el az eső, tette hozzá az intézményvezető, 
a gyerekek egészségének megóvása érdekében azonban az őket 
érintő távokat a Gellér Sándor Sportcentrumban rendezték meg, 
valamint a kísérő programok is a sportcsarnokba kerültek be. Ösz-
szességében elmondható, hogy az esős időjárás nem tántorított el 
senkit, szép számban látogatták a sportolni vágyók, valamint a 
gyermekes családok is a rendezvényt.

AKM

Hagyományőrző Számadó Nap a sportcsarnok melletti füves területen
	 HACS-pályázat	keretében	valósulhatott	meg	az	első	
Hagyományőrző	 Számadó	 Nap	 a	 Gellér	 Sándor	 Sportcent-
rum	melletti	füves	területen,	április	16-án.
A szervezők célja többek között az volt, hogy a fiatal generáció-
val megismertessék a népi mesterségek, hagyományok világát, e 
koncepció alapján állították össze a színpadi műsorokat, illetve 
a kísérő programokat – tudtuk meg Varga Zoltán szervezőtől, a 
Számadó Egyesület elnökétől.
 - Az elnevezésből adódóan az volt a célunk, hogy a fiatal generá-
ciót megszólítsuk és egy hagyományőrző rendezvényen mutassuk 
be nekik a különböző kézműves hagyományokat, az íjászatot vagy 

a nemezelést. Ezen kívül készültünk lovasbemutatóval és mező-
gazdasági gépkiállítással, illetve egy trófea mustrával a helyi 
vadászok trófeáiból. Természetesen, a fellépőket is a rendezvény 
koncepciójához kapcsolódva szerveztük – mondta el lapunknak 
Varga Zoltán.
A rendezvény az Aqua Manó Party húsvétváró interaktív gyer-
mekműsorával vette kezdetét, majd a  folytatásban Újvári Marika 
nótaénekes „Jó ebédhez szól a nóta” című műsorát hallgathatták 
meg a jelenlévők. 14 órától az autentikus népzenét kedvelőknek 
kedvezett a Flaska Banda népzenei együttes műsora.
A Hagyományőrző Számadó Nap programjának fontos eleme volt 
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Éljen május 1-je! - városi majális a művelődési központ környékén
	 Május	 1-jén,	 vasárnap	 városi	 majálison	 vehettek	
részt	 az	 érdeklődők	 a	 Dorogi	Márton	Művelődési	 Központ	
környékén.	A	rendezvény	sztárvendége	a	Groovehouse	együt-
tes	volt.	

Május 1-jén ragyogó idő köszöntött a városra, ami ideálisnak bi-
zonyult a városi majális megrendezésére. A szervezők sok színes 
műsorral, kiegészítő programmal várták az idelátogatókat.
A színpadi programok délelőtt 10 órától kezdődtek, rögtön egy kis 
ébresztővel, mégpedig Siposné Balázs Dorina aerobic műsorával, 
melynek során a csoport tagjai különféle koreográfiákat mutattak 
be.
A rendezvénnyel kapcsolatos részletekről Galiné Mile Andreát, a 
Püspökladányi Tájékoztató és Közművelődési Központ, Könyv-

tár, Múzeum intézményvezetőjét kérdeztük, aki elmondta, hogy 
az esemény a már sokat emlegetett „humán pályázatnak” köszön-
hetően valósulhatott meg, majd a programokról is beszélt: kézmű-
ves foglalkozás, arcfestés, ugrálóvár, élő teke, mászófal és még 
sorolhatnánk, mennyi minden várta a gyerekeket. 
Később, a színpadon anyák napja alkalmából a püspökladányi 
gyerekektől szebbnél szebb verseket, dalokat hallhattak az édes-
anyák, nagymamák. Természetesen, az Aqua Manó Party sem 
hiányozhatott a kedvenc műsorelemek sorából... 13 órától Kiss 
Alexandra „Ébredj fel rockandrollia” című műsora következett, 
jókedvre és táncra ösztönözve a jelenlévőket.
A nap sztárvendége a Groovehouse együttes volt, s még a koncert 
előtt beszélgettünk Judy-val és Kárpáti Zsolttal, akik elmondták 
lapunknak, hogy fennállásuk 24 éve alatt próbáltak alkalmazkod-
ni a változó zenei irányzatokhoz úgy, hogy mégis önmaguk ma-
radtak. Szívből ajánlották új dalukat, mely "Talán" címmel jelent 
meg, de a mai alkalomra régebbi slágereikkel készültek, hiszen 
minden koncerten az a cél, hogy az emberek velük együtt éne-
keljenek, táncoljanak. A szép számú közönség tagjai már nagyon 
várták, hogy az együttes színpadra lépjen, és felcsendüljenek az 
ismert dalok.
A városi majálist a Groovehouse koncertje zárta, s a változatos 
programok után, mindenki otthon ünnepelhette tovább az anyák 
napját. 

R.E.

a „Nimród pálinka verseny”, melyet hagyományteremtő céllal 
indítottak útjára a szervezők – a jelentkezők 6 kategóriában, há-
romtagú zsűri előtt mérhették össze főzetüket, az eredményhirde-
tésre 15 órakor került sor. A zsűri döntése alapján, „Püspökladány 
pálinkája 2022” címet végül a „meggy” kategóriában induló Kiss 
Gábor párlata nyerte el.
A rendezvény sztárvendégeként a Matyi és a Hegedűs formáció 
adott koncertet a délután folyamán a Gellér Sándor Sportcentrum 
mellett felállított színpadon.

P.N.

Mindennapi kenyerünk – Dr. Borsos Gizella szakgyógyszerész előadása
	 "Mindennapi	kenyerünk"	címmel	tartott	előadást	dr.	
Borsos	Gizella	szakgyógyszerész,	május	7-én	a	Dorogi	Márton	
Művelődési	Központban.	Az	érdeklődők	a	délután	folyamán	
hasznos	 információkat	 szerezhettek	 a	 kovászolásról,	 meg-
tudhatták,	miért	is	egészségesebb	a	kovászolt	kenyér	a	gyors	
élesztésű	pékáruknál,	illetve	azt	is,	hogyan	készíthetik	el	ott-
hon,	maguk	a	kenyeret.
 - A kovász a liszt, a víz és a levegőben lévő mikrobionoknak a 
keveréke, évszázadokon keresztül ebből sütötték a kenyeret. A 
hatvanas években aztán a pékek összeültek, hogy hogyan lehetne 
gyorsabban, kevesebb energiával jó minőségű kenyeret sütni, ek-
kor jött az élesztős és az adalékos kenyér. Így nem kell megvárni a 
12-16 órás fermentációs időt. Ma már viszont a tudomány is alá-
támasztja, hogy a kovászos kenyér jobb, mint az élesztős – mondta 
az előadó.
Az előadásból kiderült, hogy bár az élesztővel készült kenyér na-
gyobb, tetszetősebb és hamarabb elkészül, mint a hagyományos 
technikával készített pékáru, a kovászos kenyér – amellett, hogy 
akár 2 hétig is eltartható – egészségesebb, hiszen a szervezetünk 
számára hasznos mikroorganizmusokat tartalmaz. Ezek pedig se-

gítik a tésztát alkotó fehérjék – például a glutén – lebontását a 
szervezetben.
Dr. Borsos Gizella kérdésünkre elmondta, szerencsére ma már 
egyre egészségtudatosabban táplálkoznak az emberek, és egyre 
többen ismerik és alkalmazzák a kovásszal való kenyérkészítést 
is.
 - Nekem ez szívügyem, és nem véletlenül. Azt gondolom, a mi 
korosztályunk, tehát a nagymamák feladata a fiataloknak megmu-
tatni ezt a technikát. Mi még emlékszünk arra, hogy régen hogyan 
készítették a kenyeret. Egyre egészségtudatosabbak az emberek, 
korosztálytól függetlenül, egyre többen térnek át a kovászos ke-
nyérre és kezdik el otthon a kenyérsütést. Lehet, hogy igazából 
nem ismerik a dolog tudományos hátterét, de ha elkészítik, akkor 
egészséges kenyeret tudnak a család elé tenni. Mindenkinek azt 
tanácsolom, próbálja ki a kovászos kenyérsütést.
A szakgyógyszerész hozzátette: a pozitív tendencia része az is, 
hogy már vannak olyan pékségek, ahol kovászolt kenyeret is kap-
hatunk.

P.N.
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Egy püspökladányi keramikus munkái Párizsban
	 Bárczi	Imre	Zsolt	keramikus	mintegy	másfél	évtize-
de	készít	használati-	és	lakberendezési	tárgyakat,	szobrokat,	
kisplasztikákat.	Munkássága	itthon	már	nem	ismeretlen	a	ke-
rámiák	 iránt	érdeklődők	számára,	 idén	 tavasszal	pedig	kül-
földön	is	bemutatkozhatott	alkotásaival.
Március végén, Párizsban rendezték meg a „Maison&Objet 2022” 
dizájnvásárt, az egyik legrangosabb európai dizájneseményt, me-
lyen Imre kerámiái mellett városunkhoz kötődő fotográfiái is sze-
repet kaptak a HFDA – azaz a Magyar Divat és Dizájn Ügynök-
ség jóvoltából. Az alkotóval otthonában beszélgettünk a kiállítás 
kapcsán.
 - Ez volt az első külföldi szereplésem, és szerencsére jól sikerült, 
hiszen ez egy nemzetközileg elismert kiállítás és szakvásár volt. 
A Magyar Divat és Dizájn Ügynökség standján mutathattam be a 
kerámiáimat. Rajtam kívül még négy magyar tervező mutatkozott 
be a rendezvényen, ahová egy több lécspős kiválasztási folyamat 
útján lehetett bekerülni. Első külföldi kiállításnak ennél jobbat 
nem is kívánhattam volna.
Imre alkotásai sokfélék, mégis azonnal felismerhető karakterrel 
bírnak. Elmondása szerint, sokat merít a bronzkorból és a vaskor-
ból, mégis az újkőkor, azaz a neolitikum a legérdekesebb számá-
ra, ennek a kevéssé ismert kornak a misztikus, ősi formavilága 
köszön vissza leginkább munkáiban. A nemzetközi kiállításra egy 
online pályázat útján jutott el a püspökladányi keramikus.
 - Online felületen olvastam a kiállításról. A pályázatokat egy vá-
logatott zsűri bírálta el, az ő döntésük alapján kerültem be. Fontos 
kritérium volt, hogy újszerű, mégis piacképes termékkel jelent-
kezzen a pályázó. Úgy gondolom, a kerámiáim mindkét kategó-

riában megállják a helyüket. Azt azért fontos hozzátenni, hogy az 
én munkáim egy bizonyos csoporthoz szólnak, akik érdeklődnek 
a rusztikusabb, ősibb formavilág iránt. Ettől függetlenül, pozi-
tív visszajelzéseket kaptam, és kapcsolatépítés szempontjából is 
hasznos volt a lehetőség – mondta el lapunknak Bárczi Imre.
A kerámiából készült használati- és dísztárgyak iránt érdeklődők 
a Facebookon, vagy a Meander Kerámia Manufaktúra honlapján, 
a www.meander.hu oldalon vehetik fel a kapcsolatot az alkotóval.

P.N.

Interaktív előadássorozat a 
Zene a Fiatalokért Egyesület szervezésében

	 Május	2-án	és	4-én	zenés,	interaktív	játékos	előadást	
szervezett	 a	 Zene	 a	 Fiatalokért	 Egyesület	 a	Dorogi	Márton	
Művelődési	Központban	alsó	tagozatos	diákok	számára.	A	szí-
nészek	zenés,	játékos	formában	dolgozták	fel	az	5.	osztályban	
kötelező	olvasmányként	 szereplő	János	vitézt,	Petőfi	Sándor	
elbeszélő	költeményét.

- A Zene a Fiatalokért Egyesület 2021-ben az Emberi Erőforrások 
Minisztériuma által előadó művészeti többlettámogatásra kiírt 
pályázaton indult el. Ebben a pályázatban olyan szervezetek ve-
hettek részt, amelyek valamilyen előadó művészeti tevékenységgel 
foglalkoznak. Az egyesületnek vannak olyan énekesei, akik ere-
dendően bábszínészek és bábszínházban dolgoznak, innen jött az 
ötlet, hiszen az egyik programpontban egy iskolai kötelező olvas-
mányt lehetett feldolgozni. Így az Egri Harlekin Bábszínház mun-
katársai - akik nálunk a Black Rose-nál és a Zene a Fiatalokért 
Egyesületnél sokat dolgoznak -  úgy döntöttek, hogy a János vitézt 
dolgozzák fel, és készítenek belőle egy tárgyanimációs előadást, 
ami a bábelőadásnak egy műfaja - mondta el Ráczné Fekete Ilona, 
a Zene a Fiatalokért Egyesület elnöke, majd hozzátette: örömé-
re szolgált, hogy Püspökladány összes általános iskolájának alsó 
tagozatos diákjai részt vettek a kétnapos előadáson. Véleménye 
szerint ezek a kisdiákok, amikor majd oda kerülnek, hogy köte-
lező olvasmányként el kell olvasniuk az elbeszélő költeményt, az 
előadáson látott és hallott interaktív élmény alapján, könnyebben 
fogják értelmezni az olvasmányt.

AKM

A CSIMI-manók barátokat kerestek
	 A	 Csenki	 Imre	Alapfokú	 Művészeti	 Iskola	 Tavaszi	
CSIMmadratta	rendezvényén	került	bemutatásra	a	„CSIMI	
manók	barátokat	keresnek”	című	zenés	mese,	melyet	a	Nem-
zeti	 tehetség	 program,	 NTP-MŰV-20-0173	 azonosítószámú	

pályázat	támogatásával	tudtunk	színpadra	állítani,	a	CSIMI-
Művészeti	Nevelésért	Alapítvány	által	benyújtott	pályázat	ke-
retében.
A pályázati program által a hegedű-, népi hegedű-, furulya- és ütő 
tanszakokon tanuló gyermekeknek rendszeres lehetőséget bizto-
sítottunk a közös muzsikálásra, a zenekari játék megalapozására, 
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28. Sárrétmenti Népzenei, Néptánc és Mesemondó Fesztivál
	 Immár	28.	alkalommal	rendezték	meg	a	Sárrétmenti	
Népzenei,	Néptánc	 és	Mesemondó	Fesztivált	 Püspökladány-
ban.	 A	 Kenderkóc	 Hagyományőrző	 Egyesület	 nagy	 múltra	
visszatekintő	 eseménye	 ezúttal	 is	 a	 Szent	 György-napi	 Ki-
hajtás	Ünnepéhez	kapcsolódott.	A	részletekről	Nagy	András	
Balázsné	Baranyai	Hajnalka,	az	egyesület	elnöke	nyilatkozott	
lapunknak.

 - A helyi csapatok mellett, érkeztek Debrecenből, Balmazújvá-
rosból, Hajdúböszörményből és Szeghalomról is csoportok. Ami 
érdekesség a mai nappal kapcsolatban, hogy a jubiláló Kender-
kóc Néptáncegyüttes is fel fog lépni a fesztiválon. Már zajlanak a 
próbák a 25. évfordulóhoz kapcsolódó előadásukra, és úgy gon-
dolták, hogy a fesztiválon is előadnak egy táncot a műsorukból. 
Különböző kísérőprogramokkal is készültünk az érdeklődőknek, 
jelen vannak kézművesek, például népi fajátékos, keramikus és 
szarutárgy-készítő mester, de van kirakódóvásár és játszóház is 

a programok között – mondta el Nagy András Balázsné Baranyai 
Hajnalka.
A Csoóri Sándor Alap és a Városi Civil Alap támogatásával meg-
valósult eseményen a Bakator együttes kísérte a fellépő táncoso-
kat. A táncegyüttesek mellett, a rendezvény elnevezéséhez hűen, 
népdalos csoportok és szólisták is részt vettek a fesztiválon.
A 28. Sárrétmenti Népzenei, Néptánc és Mesemondó Fesztiválon 
elsőként a Kézenfogva Testvéreinkkel Sárrétudvari Alapítvány 
népdalos csoportja lépett színpadra, hogy előadja köszöntő mű-
sorát, majd Vadász Ferenc alpolgármester mondott köszöntőbe-
szédet.
A rendezvényen idén is átadták az Örökség-díjat, mely elismerést 
ebben az évben Eszenyi Imre népdalénekes vehette át. A díjátadást 
követően megkezdődött a fesztivál színpadi műsora, a debreceni 
Főnix Néptáncegyüttes Rügyecske csoportjának fellépésével.
A Kicsimpolya néptánccsoport „Kis libuskák” című összeállítását 
adta elő az eseményen. A Törő Gábor Hagyományőrző Népdal-

színpadi szereplésre. Ennek célja az együttműködés kialakítása, 
fejlesztése, a zenei, zenekari hallásuk kialakítása és fejlesztése 
volt. 
A pályázati program során a zenekari játék mellett drámapedagó-
giai foglalkozásokon vehettek részt a gyermekek Magi Krisztina 
bábszínész vezetésével, ami segítette színpadi viselkedésüket, ol-
dotta esetleges színpadi szorongásukat.

Kézműves foglalkozáson karácsonyfadíszeket készítettünk, me-
lyeket egy fenyőfával együtt felajánlottunk a Segítő Kezek Szo-
ciális Szolgáltató Központ és Gyermekjóléti Szolgálatnak, majd 
egy másik alkalommal együtt készítettük el a mese díszleteinek 
egy részét.
Kiegészítő tevékenységként a digitális kompetenciák elmélyíté-
sét szolgáló, élmény- és felfedezés központú, komplex tehetség-
gondozó programot választottuk, csapatversenyeken keresztül 
szerveztük meg a feladatokat, játékokat, mint például a digitá-
lis kottázás, zenei keresztrejtvények, kérdőívek, illetve digitális 
kincskereső QR kódok használatával.

A zenés mese komplexitása (hangszeres játék, ének és színészi já-
ték) által figyelemmel kísérhettük, hogyan változott a gyermekek 
színpadi viselkedése, együttműködése próbáról-próbára, mely 
tudást későbbi, önálló szerepléseik során is hasznosítani tudnak 
majd. 
A zeneműveket a gyermekek életkori sajátosságainak megfelelő 
zenei anyagokból válogattuk és fűztük össze, amihez a drama-
turgia saját alkotás. A zenei anyagok Zempléni László és Csenki 
Imre műveiből valók, a történetet pedig Hajdu-Krémer Nóra Lili 
hegedűtanárnő írta.
Ez a kedves kis történet a tavaszról, a szeretetről, egymás elfoga-
dásáról és a zenéről szól, ami elvitathatatlanul összeköt bennün-
ket.
A program megvalósításában részt vevő „tündér tanítónénik” Go-
lenya Gréta népzenetanár, Kóródiné Bojtor Anikó hegedűtanár, 
Sándorné Kovács Enikő furulya, fuvola tanár és Szabóné Bojtor 
Éva ütőtanár, akik mindannyian a Csenki Imre Alapfokú Művé-
szeti Iskola nagy szakmai tapasztalattal rendelkező pedagógusai.
Az előadás linkje elérhető a CSIMI facebook oldalán.
Köszönettel tartozunk a Dorogi Márton Városi Művelődési Köz-
pontnak, a Petőfi Sándor Általános Iskolának, a Csenki Imre 
Alapfokú Művészeti Iskolának, a Berettyóújfalui Tankerületi 
Központnak és a Nemzeti Tehetség Programnak a támogatásért 
és nem utolsó sorban a programban résztvevő gyermekeknek a 
felemelő, közös munkáért.

Kóródiné Bojtor Anikó intézményvezető
Golenya Gréta népzenetanár
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Jótékonysági műsoros est a Petritelepi Általános Iskolában
	 A	Petritelepi	Általános	Iskola	Jótékonysági	műsoros	
estet	rendezett	május	6-án,	pénteken.
Az est bevételét a Petritelepi Iskoláért Alapítvány, a tanulói kör-
nyezet szépítésére használja majd fel - tudtuk meg Arnóth Sándor-
né intézményvezetőtől. - Két éve, a pandémiára való tekintettel, 
semmilyen közösségi rendezvényt nem tudtunk megvalósítani. Az 
emberek rendkívül ki vannak éhezve arra, hogy együtt legyenek, 
s a szülők, a pedagógusok lássák azokat a produkciókat, amik-
re a gyerekek sokat készültek. Igyekszünk az iskola környezetét 
olyan barátságossá tenni, hogy vonzó legyen az itt tanuló gye-
rekek számára, s ebből az összegből szeretnénk tovább szépíteni 
azt – mondta az intézményvezető, majd megköszönte a tanulók, a 
tantestület és a szülők állhatatos munkáját, a felajánlott támogatá-
sokat, illetve az értékes tombolaajándékokat.
A műsoros estet két felvonásban kellett megtartani, hiszen annyi-
an jelentkeztek, hogy látni szeretnék a fellépőket. 
Lassan megtelt a nézőtér, a gyerekek hozzátartozói már nagyon 
várták, hogy elkezdődjön a műsor. A másik oldalon pedig, a di-
ákok izgatottan lestek be a tornaterem ajtaján, vajon hol ülnek 
rokonaik... A rendezvény kezdetén Arnóth Sándorné osztotta meg 
gondolatait a jelenlévőkkel, majd kezdetét vette a műsor, melynek 
első szereplői a legkisebbek voltak, népies jellegű előadásukkal. 
Az egyes osztályok következő zenés műsorszámai már modern 
korunkat idézték, mai slágerekkel. A következő percekben a Ma-
gyarország, szeretlek! című vetélkedőműsort idézték meg a diá-
kok, megmutatva az iskola iránti szeretetüket. 

A Petritelepi Általános Iskola 4. osztálya, a Kajla Sulibajnoksá-
gon összesen 1 millió forint értékben nyert osztálykirándulást, így 
elképzelték, milyen lenne, ha Hawaii szigetére utazhatnának és 
képzeletben velük mehettek a közönség tagjai is. 
A Jótékonysági est záró produkcióihoz érkeztünk: az iskola két 
diákja bemutatta zenei tehetségét, majd a nyolcadikosok tánctu-
dásukkal örvendeztették meg a nagyérdeműt.
Gyorsan eltelt az idő, véget ért a műsoros est, s a szervezők az 
iskola udvarán várták azokat, akiknek tombolajegy lapult a zseb-
ében, hogy az értékes ajándékok megtalálják gazdájukat.

R.E.

	 Két	 év	 kényszerkihagyás	 után	 sikeresen	 szervezte	
meg	újra	jótékonysági	bálját	a	Kálvin	Téri	Általános	Iskola.	
Április	23-án	a	közel	140	vendéget	szépen	feldíszített	tornate-
rem,	és	ízlésesen	megterített	asztalok	várták.
- 2020 márciusában rendeztünk jótékonysági bált. Tavaly meg-
próbálkoztunk a szervezéssel, de sajnos az újabb járványhullám 
miatt el kellett halasztanunk. Idén ismét megpróbálkoztunk és 
szerencsére ezúttal sikerrel jártunk. Közel 140 vendég foglalt he-
lyet az asztaloknál, de valójában a kiszolgáló személyzettel együtt 
160 fővel számoltunk - mondta el Török Attila intézményveze-
tő. Hozzátette: nagy örömére szolgált, hogy ekkora lelkesedés-
sel készültek a szülők és a baráti társaságok. Lövei Annamária, 
a Kálvin Téri Iskoláért Alapítvány elnöke elmondta: az előző bál 
bevételéből a kerékpártároló kiépítése valósulhatott meg, az idei 
bevételéből pedig tovább szeretnék fejleszteni az iskola környe-
zetét. A megfogalmazott cél mindig az iskola szépítése, valamint 
versenyek, programok megvalósítása. 
Az ünnepi műsort a végzős diákok keringője nyitotta meg, majd 
az iskola egykori diákjának, Kiss Laurának meglepetés produkci-
óját hallhatták a megjelentek.
A tombola felajánlások helyi vállalkozóktól, szülőktől és az iskola 
osztályaitól érkeztek, ezzel is növelve a bál bevételét. A vacsorá-
hoz szükséges alapanyagokat és a süteményeket is felajánlásként 

kapta az iskola.
A jótékonysági bálok mindig egy nemes cél érdekében jönnek lét-
re, de remek alkalmat nyújtanak a szórakozásra, kikapcsolódásra, 
vagy éppen az ismeretségek elmélyítésére is. Azokat, akik ez al-
kalommal is megtisztelték jelenlétükkel a rendezvényt - ezzel is 
hozzájárulva a megfogalmazott cél eléréséhez - finom ételekkel 
vendégelte meg az iskola. A vacsora elfogyasztása után, hajnalig 
tartó mulatság vette kezdetét, amihez a zenét a Zé Klub  együttes-
ből Décsei László és Győri Zoltán biztosította. 

AKM

Jótékonysági mulatságot szervezett a Kálin Téri Általános Iskola

kör hortobágyi pásztordalokkal készült a fesztiválra, a Csimpolya 
Néptáncegyüttes előadásában gömöri és felcsiki koreográfiát, a 
Kenderkóc Néptáncegyüttes előadásában pedig kékcsei táncokat 
láthatott a közönség.
A rendezvényre ellátogatott Bodó Sándor foglalkoztatáspolitiká-
ért és vállalati kapcsolatokért felelős államtitkár, országgyűlési 
képviselő is, aki beszédében hangsúlyozta: a püspökladányi nép-

táncosokat mára már a megyehatáron túl is ismerik.
A színpadi műsorok mellett változatos kísérőprogramok várták az 
érdeklődőket a művelődési központban és környékén a délután 
folyamán.

P.N.
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Fűkaszálást vállalok! Tel.: 06-20 / 541-8091Fűkaszálást vállalok! Tel.: 06-20 / 541-8091
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Épületek,lakások felújítása-bővítése-bontása, egyéb kőműves és Épületek,lakások felújítása-bővítése-bontása, egyéb kőműves és 
szakipari  munkák nagy gyakorlattal,garanciával, számlaképesen. szakipari  munkák nagy gyakorlattal,garanciával, számlaképesen. 

Tel: 06-70 / 420-9364.Tel: 06-70 / 420-9364.
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

ELADÓ- CSERÉLHETŐ!ELADÓ- CSERÉLHETŐ!
Cserép, pala, ablak, ajtó, üvegfal, egyéb bontott anyagok, Cserép, pala, ablak, ajtó, üvegfal, egyéb bontott anyagok, 

fürdőszobai berendezések, villany-és gázbojlerek, gáztűzhely, fürdőszobai berendezések, villany-és gázbojlerek, gáztűzhely, 
szőnyegek, autógumik, alufelnik, mázsa szőnyegek, autógumik, alufelnik, mázsa 

és sok egyéb tárgy eladó vagy cserélhető. Cserélhető:és sok egyéb tárgy eladó vagy cserélhető. Cserélhető:
 állatokra, takarmányra, bontott anyagokra, régiségekre, stb.. állatokra, takarmányra, bontott anyagokra, régiségekre, stb..

Tel: 06-70 / 420-9364Tel: 06-70 / 420-9364
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Szavalóművész
	 A	 2022-2023-as	 Petőfi-em-
lékév	meghirdetése	 indította	 el	
gondolataim	 lavináját,	 s	 ebből	
válogatok	 néhány	 gondolatpi-
hét.

Amatőr szavalóművész korom-
ban Petőfi verseket is szavaltam, 
a „Petőfi Erdélyben” szavalóest 
keretében, melyet a költő halálá-
nak 150. évfordulójára szervez-
tünk tova 1979-ben.
Ez alkalommal Makfalván a kul-
túrházban „Az őrült” című verset 
adtam elő nagy pátosszal. Tele 

volt a terem lelkes nézőkkel. Mikor odaértem, hogy: 
„Jajgatnak majd és én kacagok,  

Mint ők kacagtak, amikor én jajgattam.  
Hahaha!” 

… egy gyermek az első sorban hangosan felkacagott, és hiába 
néztem rá szigorú szemmel, hagyná már abba, ő tovább kacagott, 
s olyan csengőn, ropogósan, hogy azt a közönség is átvette. 
Azért haladtam derekasan, de amikor azt a pár sort mondtam, 
hogy:

„Reám borúltak s könnyezének.  
Szerettem volna fölugrani,  
Hogy orraikat leharapjam”. 

… poénnak értékelték és megtapsolták. 

Ha a költő csalódottságát, kétségbeesett vívódását* próbáltam ér-
zékeltetni hangsúllyal, mimikával, miként a következő sorok:

„… egy hiéna kiása siromból.  
Ez az állat volt egyetlen jóltevőm.  

Ezt is megcsaltam.  
Ő combom akarta megenni:  

Én szívemet adtam oda,  
S ez oly keserű volt, hogy megdöglött tőle”.

… kacagás volt erre is a közönség válasza. 
Ez így ment strófáról strófára és bárhogy igyekeztem komolyan 
deklamálni a jambikus sorokat, közönségemet már megfertőzte a 
féktelen kacagás kényszere.
Így váltott át egy komoly, patetikus vers elmondása saját paródi-
ájává, kabaré jelenetté.
Ezzel véget is ért szavalóművészi pályafutásom…
~.~.~
UI: A plakát Szilágy Zoltán fotográfus-grafikus műve

Bige Szabolcs Csaba
__________________________________________

* Illyés Gyula szerint Az őrült című vers … egy kétségbeesett fiatal képét vetíti elénk.
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Baján	és	Mátészalkán	is	remekeltek
Egy országos bajnokságon és egy profi gálán léptek kötelek közé, 
illetve pástra a püspökladányi, hajdúszoboszlói és debreceni szak-
osztályokat magába foglaló Báthory Gym versenyzői az elmúlt 
hónapban. Baján, a hagyományos WFC országos bajnokságon 
41 egyesület 300 harcosa nem csupán a bajnoki címekért küzdött 
meg egymással, hanem egyúttal a június közepén sorra kerülő Eu-
rópa Kupa indulási helyeiért is. Így különösen örvendetes, hogy 
a Girdán-tanítványok közül nagyon sokan kvalifikálták magukat 
a kontinens viadalra. Ráadásul voltak, akik két kategóriában is 
megtették ezt. A 23 fős csapat termése 7 arany-, 10 ezüst-, és 4 
bronzérem volt. A Báthory Gym éremszerzői. Aranyérem: Szilá-
gyi Viktória, ifj Nagy Zoltán, Kovács Laura, Varga Anasztázia, 
Nagy Zoltán, Lukács Dominik, Fekete Ákos
Ezüstérem: Ifj. Nagy Zoltán, Szilágyi Viktória, Jákób Máté, Si-
teri Fanni, Kovács György, Czibi György, Girdán Rita Zoé, Laki 
Istvàn, Kovács Péter, Dr Berecki Beáta. Bronzérem: Nagy Zoltán, 
Tóth Péter, Nádasdi Balázs, Nagy Dávid, Höflinger Dániel, Ná-
dasdi Dorina.
A bajai versenyen sérülés miatt még nem léphetett kötelek közé 
Karacs Gergő, ám a két héttel később megrendezett III. Mátészal-
kai Küzdősport Gálán már ő is ott volt, s nem csak ő, hanem Szi-
lágyi Viktória és Lukács Dominik is megnyerte a súlycsoportja 
küzdelmeit.

Mátészalkán mindhárom Girdán-tanítvány győzött
.........................................
Nyolc	vesztes	meccs	után	végre	két	győzelem

A 24. fordulóban tört meg a jég, és a nyolc, sorozatban elveszített 
tavaszi mérkőzése után, végre győzni tudott a PLE futballcsapata. 
Együttesünk a DSC-SI vendégeként, Debrecenben nyert 3-1-re, 
majd a következő játéknapon itthon, a rivális Hajdúböszörményt 
is legyűrte egy gólokban gazdag alsóházi rangadón 4-3-ra. Utá-
na viszont újabb három vereség következett, köztük a sereghajtó 
Egyek ellen is: Derecske-PLE 3-1, PLE-Egyek 2-4, BUSE-PLE 
1-0. Ezzel két fordulóval a zárás előtt a 14., de még bennmaradó 
helyre esett vissza az együttes a tabellán.

Tomka	Ézer	ötödször	lett	duatlon	magyar	bajnok
A korábbi évekhez hasonlóan, az idén is Balatonboglár adott ott-
hont a duatlon országos bajnokságnak, amelyen rendre ott van-
nak a Sárréti SE versenyzői is. Ráadásul közülük Tomka Ézer 
már négyszer is megnyerte a saját korosztálya küzdelmét, s mivel 
tavaly negyedikként ért célba, ezért most nagyon szerette volna 
visszahódítani a bajnoki címet. A 2 km futásból, 8 km kerékpá-
rozásból, majd újabb 1 km futásból álló távnak 90 fős mezőny 
vágott neki. Ézer négy riválisával együtt hamar meglépett a me-
zőnytől, majd a kerékpározás során olyan előnyt épített ki magá-
nak a többiekkel szemben, ami végül elégnek bizonyult az újabb 
futásra, s 6 másodperces előnnyel, elsőként szakította át a célsza-
lagot. S mivel ez a verseny egyúttal az idei diákolimpiai döntő is 
volt, így az eredményhirdetéskor kétszer állhatott fel a dobogó 
legmagasabb fokára. A Sárréti SE másik indulója, Tomka István 
az ifjúságiak között a 12. helyen ért célba az 5 km futás, 20 km 
kerékpározás és 2,5 km futás végén. 
.........................................
Veretlenül	nyerte	meg	a	megyei	bajnokságot	a	PASZE

Imponáló teljesítménnyel, veretlenül nyerte meg az idei, kilenc 
csapatot felvonultató megyei I. osztályú asztalitenisz bajnokságot 
a Püspökladányi Asztalitenisz Egyesület alakulata. Andrásiék az 
őszi és tavaszi szezon 16 mérkőzése közül 15 alkalommal hagyták 
el győztesen a játékteret, s mindössze egy alkalommal, a második 
helyezett Hajdúböszörmény vendégeként játszottak döntetlent. 
Ezzel jogot szereztek az NB III-as indulásra, ám ezzel nagy va-
lószínűséggel nem él a társaság, s a korábbi évekhez hasonlóan 
maradnak a megyei pontvadászatban. Az aranyérmes csapat tagjai 
közül legtöbbször az Andrási Zoltán, Molnár Elek, Szabó Krisz-
tina, Kovács József összetételű gárda fogott ütőt a mérkőzéseken, 
ám rajtuk kívül Berecz Attila, Varga Tibor és Jeney Tamás is sze-
repet kapott. .........................................  
Aranyérmek	a	megyei	atlétikai	diákolimpián

A megyei atlétika diákolimpia III. korcsoportos (5-6. oszt) ver-
senyein két aranyérmet is nyertek a Kálvin Téri Általános Iskola 
diákjai. Tomka Ézer a 600 m síkfutást, míg a Szabó Péter, Szilágyi 
Csongor, Szalai Máté, Tomka Ézer összeállítású csapat a 4x100 
m-es váltófutást nyerte meg. A középiskolások versenyein Tomka 
István a 3000 m síkfutás bajnoki címét szerezte meg, míg a La-
katos Zsolt, Csató Dénes, Tomka István, Tomka Mózes kvartett a 
4x400 m-es váltófutásban szerzett megyei bajnoki címet.

A Kálvin Téri Általános Iskola 4x100-as megyei bajnokcsapata 
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